
Minutes of AAPPS-DPP 2nd Board of Directors Meeting in FY2022 
一般社団法人 アジア太平洋物理学会連合プラズマ物理分科会 2022 年度第 2回理事会議事録 

 
Date：14:00-15:00 JP time, August 30, 2022 
日時：2022 年 8 月 30 日 14:00-15:00 電子 Zoom 会議 
Participants:  
Join Zoom: Baonian Wan, Mitsuru Kikuchi, Abhijit Sen, Rajdeep Singh Rawat, Rajaraman Ganesh, Min Xu, 
BoD voted by e-mail: R. Matsumoto, Z. Yoshida, W. Choe, G. Zhuang, M. Hole, M. Krishnamurthy,  
Auditor: Yoshihiko Uesugi, Observer: K.Mima (I-HAC vice chair), DPP secretary: Rui Ding 
参加者:  

ズーム参加: バオニアンワン、菊池満、アブジットセン、ラジデープシンラワット、ラジャラマンガネシ、ミンシュー、 

電子投票：松元亮治、吉田善章、ヲンホーチョエ、ゲーツアン、マシューホール、M.クリシュナマーシ 

監事：上杉喜彦、オブザーバー：三間國興、学会事務局：ルイディング 

 
Agenda: 
1. 2022 Budget Summary and 2023 Budget Plan 
2. 2022 Activity report 
3. 2023 Fiscal Year Work plan 
議案 
 2022 会計年度決算及び 2023 会計年度予算計画 

2022 会計年度活動報告 

2023 会計年度活動計画 

Discussions: 
Wan chaired the meeting.  
- Wan gave a brief summary on the APPC-15 meeting. 
- Kikuchi introduced the 2022 Budget Summary and 2023 Budget Plan in detail. Generally, the budget is fine. 

The carryover is slightly increasing year by year from 2019. In the future, some actions are needed to ensure 
the budget. 

- Kikuchi pointed out it is hard to transfer money from China to Japan when the DPP conference is hosted in 
China. Normally the bank account of Chinese universities or institutes are used and it is not allowed to make 
the transferring. Wan provided a possible way that how the previous IEEE meeting was organized in Shanghai. 

- Kikuchi introduced the 2022 Activity report. Everything is going on well. The number of DPP members 
increased fast and the new DPP ID numbers have been sent by Ding to those who asked to join DPP. 

- Kikuchi introduced the 2023 Fiscal Year Work plan of AAPPS-DPP. New DPP chair Sen proposed new 
initiatives. Kikuchi pointed out someone was needed to be in charge for concrete activities. 

- Wan asked if new BoD members should be added. Kikuchi responded to have one from India and two from 
Korea. Kikuchi wanted to have more committee member to improve the participation from Korea. 

- For the question of rather few participants in the online conference raised by Kikuchi, Xu suggested to 
combine sessions or have free access to the audiences. Kikuchi pointed out every paid speaker can provide 
another free participant. It was not realized by people, but can be improved this year by nomination of free 
participants. 



- Xu suggests to have some sponsors from industry companies to help for the budget. Kikuchi said it would be 
difficult in Japan. Rawat introduced the experiences how to motivate companies. 

- Discussions on the form of future DPP conference were made. For the next year conference, it will probably 
still be an online conference. 

- At last, every member agreed with the items. Kikuchi appreciated Wan’s service on the DPP chair. Wan 
concluded the meeting. 

審議次第：ワン(会長)が議長を務めた。ワンは APPC-15 会議の概況報告を行った。菊池(代表理事)が
2022 会計年度決算及び 2023 会計年度予算計画を詳細に説明した。予算は了解された。繰越は 2019 年

から若干増加したが、将来的には、予算を確保するために何らかの対応が必要である。中国が学会の年

会をホストする場合、中国の大学や研究所の銀行口座が一般的に使われるが、その場合中国から日本

に送金することは許されておらず困難であったと菊池より説明があった。ワンから、上海で実施され

た IEEE 国際会議のような可能性が指摘された（大学や研究所の銀行口座は使わず実施）。菊池より 2022

会計年度の活動報告が説明された。全て順調に進んでいる。会員数が増えており、年会で学会参加を表

明した者には事務局ルイディングより会員番号が送られた。菊池より 2023 会計年度の活動計画が説明

された。新会長のセンより新しい活動計画が提案され、菊池より、継続的に実施するためには誰か担当

者を決める必要があると指摘があった。ワンから理事会の新規メンバーについて質問があり、菊池よ

り、インドから１名追加、韓国から２名が追加され、韓国の活動参加を改善する旨説明があった。昨年

の年会では各セッションへの参加者数が少なかったとの菊池の報告に対し、シューから合同セッショ

ンの作成や無料聴衆の導入が提案された。菊池より、有料講演者は無料聴衆を推薦できるとしている

がよく浸透していなかったが、本年の有料講演者による無料聴衆の推薦は増えており改善する可能性

があるとの説明があった。シューより、企業スポンサーを募集することの提案があった。菊池より、や

ってはいるが日本企業は難しいのが現状だとの説明があった。ラワットから、企業を勧誘した経験の

紹介があった。次期年会の形式についての議論がなされ、恐らくオンライン会議になるであろう。最終

的に、全員が提案された議案に同意した。菊池が会長としてのワンの貢献に謝意を述べ、ワンが会議の

終了を宣言した。 
Conclusion: 
- BoD present (BW, MK1, AS, RR, RG, MX) and BoD voted by e-mail (RM, ZY, WC, GZ, MH, MK2) agreed 

on agenda 1 and agenda 2. BoD voted are fine with agenda 3 while MH gave recommendation on agenda 3 
on diversity (especially on gender) of conference speaker.  

結論：出席理事(ワン、菊池、セン、ラワット、ガネシ、シュー)と電子投票理事（松元、吉田、チョ
エ、ツアン、ホール、クリシュナマーシ）は議案１、２に賛成。また、ホールがダイバーシティ（特

に、男女）を提起したことに留意し議案３に理事会は賛成した。 
Comments from Auditor (Y. Uesugi): 
(1) AAPPS-DPP activities led by CEO: Prof. Kikuchi and other BoD members are well organized and progressing 

gradually but steadily. So I conclude that BoD members  are working well on AAPPS-DPP activities.   
(2) Further discussions on the steady operation of AAPPS-DPP regarding to finance and human resources 
should be done during next fiscal year. 

上杉監事からの報告：菊池 CEOと他の理事による当学会の活動はよく組織化され徐々にかつ着実に進

展している。監事として理事会は適切に機能していると評価する。当学会を安定的に運営するための

予算と人員に関して次年度にさらなる議論を進めるべきである。 
Date of Resolution  30 August 

議題可決日時  8月30日            
                                            

Representative Director and CEO   Mitsuru Kikuchi 
 

                                                                                  

                            代表理事・最高経営責任者      菊池 満                
 
                            Auditor                                             

               監事                               上杉 喜彦           
 


